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The Impact of Using Multimedia in Teaching and Learning Computer Numbering Systems

The purpose of this action research is to find out the impact of using multimedia technology in students’ academic achievements in the introduction to computer course. The action research was implemented on a group of students in the College of Applied Professions at the Palestine Polytechnic University (PPU). This study effort is to answer the following question:

Are there any statically-significant difference between the average grades of the students in a pre- and post-experiment of using multimedia in teaching computer numbering systems? 

The experiment group consists of 32 students. The first lecture was given to the group using the traditional method which uses presentation and discussion. Then the second lecture was given to the same group using multimedia which uses sound and animation. Both lectures were ended with a test to study the impact of using multimedia in teaching computer numbering systems. The analysis result of the pre-and post-experiment showed that there were a statically-significant difference between the average grades of the students at a significant level of 0.05. This proves that using multimedia in the classroom will improve the students’ academic achievements.      
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أثر استخدام الوسائط المتعددة في تحسين مهارة التحويل بين أنظمة العد في مساق مقدمة في الحاسوب

يهدف هذا البحث الإجرائي إلى دراسة أثر استخدام وسيلة تعليمية حديثة في العملية التعليمية تقوم على توظيف الوسائط المتعددة (Multimedia) في تحسين مهارة طلبة مساق مقدمة في الحاسوب في التحويل بين أنظمة العد ((Numbering Systems، ويتكون مجتمع الدراسة من طلبة كلية المهن التطبيقية في جامعة بوليتكنك فلسطين وعينتها طلبة مساق مقدمة في الحاسوب في الفصل الثاني للعام الدراسي 2013/2014.

من أهم الأسباب التي أدت إلى القيام بهذا البحث هو عدم مقدرة الطلاب في مساق مقدمة في الحاسوب على التحويل بين أنظمة العد، فإجاباتهم عشوائية وتفتقد إلى العمليات الحسابية الصحيحة فضلا عن تدني علاماتهم في تحليل نتائج الاختبار النصفي التي أجراها الباحث حيث لم يستطع الإجابة على أسئلة التحويل سوى طالبين من الشعبة والتي يبلغ عددهم (32) طالبا وطالبة.

من أجل ذلك قام الباحث بإعداد خطة علاجية لتحسين مهارة التحويل بين أنظمة العد باستخدام وسيلة تعليمية تعلمية تقوم على توظيف الوسائط المتعددة في تدريس المساق بناء على فرضية أن الوسائل التعليمية التفاعلية تزيد من تحصيل الطلاب وتحسن من مهاراتهم. ،ولدراسة وتحليل النتائج قام الباحث بإجراء مقارنة إحصائية بين اختبارين للمادة التعليمية المتعلقة بأنظمة العد، قبل تطبيق هذه الوسيلة وبعدها، وقد أظهرت النتائج أن تحسنا ملحوظا قد طرأ في مهارة التحويل بين أنظمة العد نتيجة توظيف الوسائط المتعددة في العملية التعليمية ولتفاعل الطلاب مع هذا الاسلوب في التعليم.

وأخيرا يوصي الباحث بتبني هذا النوع من الوسائل التعليمية الحديثة من قبل المدرسين والمدرسات في المساقات المختلفة من أجل تحسين مهارات طلابهم بصورة تفاعلية تجعل من الطالب محور العملية التعليمية.

